
STÆVNE EVALUERINGSMØDE DEN 20. NOVEMBER 2023 – REFERAT  

 

Inviterede: 

Stævneansvarlige fra alle klubber, dommere, TD-ere, banedesignere og D6’s stævneansvarlige. 

Afbud: Karina Weise, Kennet Hemmingsen, Merete Svart, Luna Baunkjær, Maiken Møller Nielsen 

 

1. Velkomst v/ Ole KD 

2. Valg af referent 

a. Kina valgt 

3. Evaluere på årets stævner, stævneantal og stævnernes placering på året. 

a. Generelt god tilfredshed med årets stævner. Tilfredshed med det ekstra indendørsstævne i VNKR i 

april. Mange ryttere tager over for at starte stævner, og det ses på antallet af startere. Derfor kan 

man overveje ved de rene stævner, at lave D klasser den ene dag og C klasser dagen efter. Det vil 

give klubben lidt økonomisk gevinst.  

b. Antallet af stævner hen over året vurderes dog som passende.  

c. Mesterskaber er forløbet rigtig godt. Spørgsmål rejst om vi stadig skal have 3 dommere eller om vi 

skal ”nøjes” med 2 dommere ved dressur mesterskaber. Iflg. DRF er kravet min. 2, og det er en 

økonomisk belastning for klubberne / distriktet. Spørgsmålet tages op i Distriktsbestyrelsen.  

Ole minder om at det hedder Distriktsmesterskaber og ikke BM.  

d. Opfordring om at TD’ere igen kan forsøge at fordele sig lidt på forhånd, når stævneplanen er lagt. 

Marianne tager det op med TD’erne og vender tilbage. 

4. Evt. nye Cups – Periode de skal løbe over (afslutningstidspunkt) – Kina 

a. Vurderes ikke helt så aktuelt som først antaget. Det var ”blot” 2 hesteryttere der ikke kunne stille til 

start pga stævner ovre. Vi er dog opmærksomme på D4 Horseshow og Christmas show når 

stævneplanen lægges. 

b. Der er positive tilkendegivelser fra både B’s Fiskeværksted og SNB vedrørende cups i 2024, så de er 

heldigvis sikret endnu et år.  

5. Stævnerapporter - Er der kritikpunkter i rapporterne, som kan/bør forbedres? 

a. Der er nye stævnerapporter og de er mere overskuelige. Sekretariatet kan tilbyde TD’er at lave den 

på PC i sekretariatet.  

b. Kommentarer i rapporterne gennemgås. Generelt stor tilfredshed fra TD’ere med stævner, også når 

vi har besøg af TD ”ovrefra”. Dog er det påpeget at nogle ryttere / forældre mangler lidt pli. Måske 

en tendens til at vi forkæler rytterne lidt for meget. Dommere opfordres til at håndhæve reglerne 

lidt mere på stævnepladsen, fx i forbindelse med at være klar til at starte når det er ens tur. 

 

 



 

6. Gennemgang af rytterkommentarer – hver henvendelse gennemgås og kommenteres 

1) CL: 

a) Opfordrer til bedre styring af opvarmning, så alle rider samme volte med mere. En god ide, og 

opfordringen går videre til klubberne. Problemet ses ikke i C klasserne vurderer TD’er, så derfor skal 

fokusset lægges i D klasserne. 

b) Online dressur protokoller – de fleste klubber er på vej 

c) Opfordring til at bruge B7 – den bruges allerede 

d) Ærespræmier er populært, det kræver dog mange frivillige kræfter. Og så skal vi passe på ikke at 

”overrende” de få der er, men sætte pris på at de vil støtte om fx mesterskaber. 

2) MH 

a) Mangel på frivillige hænder. Ifølge DRF kan en klub ikke nægte, at lade en rytter starte ved stævne i 

egen klub, selvom rytteren ikke ønsker at hjælpe til – skal dette være tilladt, skal det stå i den 

enkelte klubs vedtægter. Distriktet er bevidst om problemet, og problemet er generelt over hele 

øen. Dog ligger opgaven ude i klubberne, selvom det kan synes meget svært.  

3) AC, T, H 

a) Opfordring til flere rene stævner, så man kan starte 2 dage. Det ses stadig som en fordel at lave 

kombistævner om vinteren. Derved har flest ryttere mulighed for at starte stævner ca. 1 gang om 

måneden. 

b) Forslag om en slags programtræning efter endt stævne – taget til efterretning 

c) Et holdstævne mere – opfordring er givet videre til klubberne  

4) SU 

a) B7 – B7 bruges allerede 

7. Officials – Hvor langt er de nået i uddannelsen og mangler vi nogen? 

a. Mollie Seerup vil gerne være Banedesigner 

b. Rie og Luna er fortsat D1 Dressurdommere, stort ønske at de begge vil / kan blive D2 

c. Lærke Enni er D springdommer, vil gerne på sigt blive C dommer, men ikke lige pt. 

d. Tage M er i gang med at blive B Designer 

e. Nye officials – der mangler generelt nye officials, klubberne opfordres til at undersøge markedet for 

nye emner. 

8. Stævneplanlægningsmødet den 27. november – Er vi klar? 

a. Alle stævne ansvarlige bedes indsende ønsker til stævner senest fredag den 24. november 

9. Eventuelt 

a. Klubberne skal huske at evt. parakort fra pararyttere skal afleveres både til dommer og TD 


